
 



SLOVO STAROSTY  
Vážení přátelé – spoluobčané,  

dovolte, abych vás nejprve srdečně pozdravil a ve stručnosti zrekapituloval právě končící volební 
období. Není mým cílem hodnotit, neboť hodnotit klady i nedostatky je výhradně záležitostí vás, 
spoluobčanů. Nebudu se zmiňovat ani o období předešlém a hledat na něm chyby, případně 
výmluvy pro nenaplnění záměrů pro toto volební období, neboť to nemám ve zvyku. Není rovněž 
mou snahou provádět předvolební agitaci, ani udělovat rady a doporučení pro nadcházející volby.  

Budu se snažit pouze uvést přehled akcí, které byly realizovány a měly nám zpříjemnit – usnadnit 
život ve městě. V roce 1999 hodnota těchto akcí představovala 10 milionů Kč.  

Mezi rozhodující patřily:  

Oprava schodů Na lednici za 200 tisíc Kč, oprava střech v areálu budov zámeckého traktu jih ve 
výši 1,2 milionu Kč, oprava vozovek hlavně v ulici Jiráskova a ulicích navazujících rovněž v částce 
převyšující 1 milion Kč. Téměř 800 tisíc Kč si vyžádala 1. etapa rekonstrukce veřejného osvětlení. 
Práce provedené na úseku bytového hospodářství představovaly hodnotu 1,5 milionu Kč. 
Nezapomínalo se ani na Rodov, kde byla provedena nová fasáda na domě čp. 45.  

V následujícím roce 2000 bylo pak nad rámec rozpočtu proinvestováno více jak 10 milionů Kč. 
Z rozhodujících akcí je možno uvést údržbu bytového fondu ve výši téměř 3 miliony Kč (oprava 
střechy bývalého pivovaru 1,1 milionu Kč, oprava domu čp. 17 330 tisíc Kč a čp. 266 v Jiráskově 
ulici 800 tisíc Kč). Další náklady téměř ve výši 500 tisíc Kč si vyžádaly budovy mateřské školy 
a hasičské zbrojnice. V Rodově se investovalo do opravy bývalé školy a obecního domu celkem 
80 tisíc Kč. Byla rovněž vybudována lávka a chodník na „Biocentrum“ v hodnotě téměř 100 tisíc 
Kč.  

Opravy chodníků a komunikací si vyžádaly náklady ve výši 1,6 milionu Kč (ulice Žižkova a Nová, 
parkoviště včetně chodníků na Náměstí Míru, část ulice Ohrady a Kršovka). Pokračovala II. etapa 
rekonstrukce veřejného osvětlení ve výši 450 tisíc Kč. Rovněž v této hodnotě byly vybudovány 
inženýrské sítě ve městě.  

Po několikaletých slibech se v tomto roce podařilo provést plynofikaci Rodova. Z rozpočtu města 
byla na akci vyčleněna částka 1,8 milionu Kč. Opodstatněnost vynaložení této částky mohou 
nejlépe posoudit občané Rodova.  

V roce 2001 činila hodnota zajišťovaných investičních akcí nad rámec rozpočtu téměř 7 milionů 
Kč. Dokončení veřejného osvětlení včetně provedení nového osvětlení na Zderazi představovalo 
náklady ve výši 700 tisíc Kč. Zadláždění dvora zdravotního střediska si vyžádalo 600 tisíc Kč. Na 
úpravu budovy Základní umělecké školy a vnitřního vybavení bylo uvolněno 370 tisíc Kč.  

Rekonstrukce části vozovky, parkoviště a chodníků v ulici Gen. Govorova, Nývltova, Ohrady 
a Jiráskova byla provedena za téměř 1 milion Kč.  

Na opravy domů v majetku města (dokončení střechy býv. pivovaru a Mateřské školy, výměna 
dveří a oken na starém sídlišti, střecha prodejny v Rodově) bylo věnováno z rozpočtu 1,3 mil. Kč.  

Z letošního rozpočtu města je vyčleněna na opravy částka přesahující 3,5 milionu Kč.  

Z rozhodujících akcí je to dokončení opravy povrchu vozovky v ulici Nová a Příční. Dále pak opravy 
fasád v Nývltově ulici čp. 210 a hasičské zbrojnice, oprava střechy Mateřské školky a v neposlední 
řadě pak dokončení plynofikace části Zderaz. Některé akce jsou již provedeny, na některých se 
ještě pracuje.  



Mimo tyto realizované akce město pro zajištění pořádku a úpravu zelených ploch zakoupilo 
potřebnou techniku (traktor, sekačky, křovinořezy, mulčovač a vozidlo Magma) v hodnotě 1 500 
tisíc Kč. Pro ukládání odpadů (sklo, papír, plasty) město dále zakoupilo celkem 16 nových 
kontejnerů v hodnotě 150 tisíc Kč. Toto řešení se jistě projevilo jako rozhodující faktor ve zlepšení 
čistoty v našem městě.  

Přesto nemůžeme být spokojeni s počínáním některých spoluobčanů při ukládání uvedeného 
odpadu do kontejnerů, hlavně pokud jde o dodržování pořádku v jejich okolí, případně jejich 
přeplňování.  

V průběhu tohoto volebního období se podařilo rovněž zakoupit budovu Základní umělecké školy 
a vytvořit tak předpoklady pro její další činnost při zachování tradic a vysoké úrovně výuky.  

Město na základě jednání s Okresním úřadem v Hradci Králové získalo bezúplatným převodem po 
požáru nově rekonstruovaný dům v Cukrovarské ulici čp. 199 v hodnotě 10 milionů Kč.  

Za velký úspěch města lze považovat rovněž bezúplatný převod areálu zámeckého parku 
a navazujících zahrad do majetku města. Stalo se tak po velmi vstřícném jednání vedení 
Pozemkového fondu České republiky v Hradci Králové a vedení Státního statku Smiřice, s. p.  

Nemalou výdajovou položkou rozpočtu města v průběhu uplynulých čtyř let byly částky určené na 
dokončení opravy a znovuotevření zámecké kaple, činily 7 milionů Kč.  

Za přispění státních dotací se nám podařilo slavnostní otevření kaple uskutečnit 29. května t. r. 
Při této příležitosti bych chtěl poděkovat všem, kteří se na této rekonstrukci podíleli.  

Jsem si vědom, že je v našem městě stále co zlepšovat k plné spokojenosti občanů. Vše je však 
podmíněno finančními možnostmi. Pro realizaci výše uvedených akcí byly částečně použity zdroje 
z prodeje městských bytů, pozemků a akcií, které město v minulosti obdrželo bezplatně od státu 
a v neposlední řadě i státní zdroje přicházející do rozpočtu města.  

Městská rada i zastupitelstvo se snažilo používat prostředky města co nejúčelněji na ty 
nejdůležitější oblasti ovlivňující náš život ve městě a alespoň částečně splácet dluh v minulosti 
opomíjenému Rodovu.  

Závěrem mi dovolte vyslovit poděkování Vám, občanům, za spolupráci, pochopení a toleranci 
v tomto končícím volebním období.  

Jiří Heřman, starosta města  

  

 

  

 

 

  

  

Z jednání městské rady  

 MR schválila výsledek jednání starosty města s hejtmanem Krajského úřadu v Hradci Králové 
o poskytnutí příspěvku na zřízení oddávacího místa v zámecké kapli ve výši 50 tis. Kč. 
Současně MR rozhodla o výši poplatků za obřady (mimo státem stanovené sazby), takto:  



- obřad v kapli (vždy)      3500,– Kč  
- obřady mimo stanovenou místnost MěÚ (vždy)   1000,– Kč  
- obřady mimo stanovený oddávací den    1000,– Kč  
- obřad pro svatebčany mimo matriční obvod Smiřice    600,– Kč  

Současně MR rozhodla, že kaple bude sloužit pouze pro akce pořádané městem, MěKS, 
případně školami. Jiným subjektům nebude pronajímána.  

 S ohledem na končící činnost Okresního úřadu MR projednala a schválila návrh na zřízení 
příspěvkové organizace s právní subjektivitou s názvem Mateřská škola, Smiřice s platností 
od 1. 1. 2003.  

 MR souhlasila se služební cestou starosty a místostarosty do Polska a Francie. Cesta je na 
pozvání a je zajišťována včetně financování polskou stranou.  

 MR vyhlásila v souladu se zákonem č. 117/2001 Sb. veřejnou finanční sbírku na pomoc obcím 
postiženým povodněmi. Termín trvání sbírky od 19. 8. do 11. 9. 2002. Získané finanční 
prostředky dosáhly výše 127.100,– Kč. Správcem sbírky byly určeny pí Dana Jágrová 
a sl. Marcela Joštová.  

 MR vzala na vědomí informaci o jednání letopisecké komise. Komise dala souhlas, aby 
kronikářkou předložený text byl zapsán do kroniky města (kronikářkou města je nyní 
pí učitelka Miroslava Malá).  

 MR s přihlédnutím na havarijní stav části vozovky na křižovatce u nádraží rozhodla o její 
opravě firmou Novostav, s. r. o. Hradec Králové. 

 MR na základě doporučení výběrové komise rozhodla, že dodavatelem opravy komunikace 
v Nové ulici bude firma STAVO&SACHS Hradec Králové. Dále rozhodla, že s touto akcí bude 
provedena i úprava vozovky v Příční ulici.  

 MR souhlasí se smlouvou s firmou Regis-on-line na údržbu internetové sítě na MěÚ.  

 MR souhlasí s bezplatným zapůjčením trubkového lešení Církvi ČSH na opravu střešní krytiny.  

 MR souhlasí s pronájmem parcel č. 135/9 – 25 m2 a 734/6 – 15 m2 firmě FILEC EUROPE 
CENTRALE, s. r. o. (nový majitel budovy firmy CLASSICS za Dvoranou). Stavební odbor 
vypracuje nájemní smlouvu.  

 MR nesouhlasí s předlážděním chodníků v Palackého ulici zámkovou dlažbou. Chodníky 
budou předlážděny stávajícími dlaždicemi. Vjezdy budou upraveny zámkovou dlažbou. Na 
toto provedení bude vyžádána nová nabídka.  

 MR vzala na vědomí informaci o zvýšení ceny odvozu kontejnerů o 16,– Kč za kus. 
Předpokládaný nárůst výdajů do konce roku 2002 bude činit cca 8 tis. Kč. 

 MR nesouhlasila s návrhem odboru životního prostředí na likvidaci stavební sutě od občanů 
uložením v prostorách města. Likvidaci mohou občané provádět prostřednictvím firmy 
RUND, případně firmy Perfect.  

 MR souhlasí s návrhem odboru životního prostředí nevydávat nařízení obce ve vztahu 
k novému zákonu o ovzduší (podrobněji k tomuto tématu čtěte v samostatném článku).  

 MR souhlasí s dočasným využíváním sloupů veřejného osvětlení firmou OKAY pro reklamní 
účely. Způsob umístění poutačů schválí stavební odbor. Faktury budou vydávány vždy po 
měsíci s 14denní splatností.  

 MR projednala a schválila návrh smlouvy o dílo č. 15030102 včetně dodatku č. 1 a č. 2 
s firmou Stebau Jaroměř na provedení prací v kapli, nutných pro otevření a zpřístupnění této 
národní kulturní památky.  



 MR na základě předložené projektové dokumentace a dohody o podmínkách provedení 
výměny azbestocementového vodovodního potrubí za litinové souhlasí s realizací této akce. 
Současně vyslovila souhlas s uzavřením návrhu dohody předložené VAK, a. s. Hradec Králové 
ze dne 27. 6. 2002. Výměna bude provedena na „starém sídlišti“, v ulicích A. Malé, 
Kpt. Jaroše, Nývltova, Spořilov, Lidická, Na Ohradách a Fučíkova. Termín realizace – postupně 
r. 2002 a 2003.  

 MR rozhodla o vybudování oplocení areálu útulku pro psy a zajištění přívodu elektrické 
energie do objektu. Současně MR rozhodla o částečném zprovoznění útulku ještě v letošním 
roce.  

 MR ve věci podmínek provozování internetové kavárny v čp. 94 rozhodne až na základě 
ukončeného stavebního řízení.  

 MR rozhodla o opatřeních vedoucích k zamezení trvalého podmáčení domů v Labské ulici 
a u autobusové zastávky pod nádražím. Výdaje na tuto akci budou hrazeny z kapitoly 
komunikace.  

 MR rozhodla o bezplatném poskytnutí volných ploch města pro zařízení staveniště pro 
potřeby Českých drah, potřebných pro rekonstrukci nádražní budovy.  

 MR doporučila MZ ke schválení prodej pozemků města na výstavbu garáží u bývalých 
Uhelných skladů. 

 MR rozhodla o provedení opravy a přeložky chodníku v mateřské škole firmou 
STAVO&SACHS.  

 MR na základě doporučení bytového odboru schválila, aby v souladu se zákonem bylo 
provedeno firmou Petr Kroupa, Dvůr Králové n. L. úřední cejchování měřičů tepla na 
rozvodech.  

 MR s ohledem na havarijní stav schválila provedení nové kanalizační přípojky domu čp. 205 
(Zvláštní škola – Loutková scéna), stávající zděná se propadla.  

 MR na základě doporučení bytového odboru a s ohledem na nastalou kritickou situaci 
komínů na domu čp. 266 (padání cihel a betonu po deštích a větru) schválila jejich okamžitou 
opravu.  

 MR uložila stavebnímu a bytovému odboru provést nezbytná opatření k zamezení havárie na 
topném systému kaple v zimním období (dokončení izolací stropu a provedení záklopu) 
v souladu se závěry požární zprávy. MR zároveň uložila případné včasné vypuštění vody 
z topného systému včetně kontroly radiátorů a výměny poškozených nebo dalších úprav. 

 Na základě projektové dokumentace se MR zabývala rekonstrukcí systému vytápění 
v budově MěÚ. Doba návratnosti vynaložených nákladů je předpokládána na 10–12 let. MR 
doporučuje s ohledem na výši finančních nákladů a nutná jednání (s památkáři, výběrové 
řízení atd.) uvažovat se zařazením rekonstrukce do seznamu akcí realizovaných nad rámec 
rozpočtu v roce 2003.  

 MR vyslovila doporučení MZ k vydání souhlasu na prodej pozemků pod domy na „starém 
sídlišti“ – jedná se o domy čp. 446 a čp. 447.  

 MR na základě žádosti rozhodla poskytnout místnímu oddílu Junáka příspěvek na letní 
činnost mládeže ve výši 5000,– Kč.  

 MR byla seznámena s výsledky kontroly hospodaření města za r. 2001, provedené Okresním 
úřadem Hradec Králové. Pracovníci kontroly doporučili schválení hospodaření za rok 2001.  



 MR schválila uzavření darovací smlouvy s dárcem Danisco Cultor Bohemia, a. s. Smiřice – 
poskytnutí peněžní částky 150 tis. Kč na rekonstrukci zámecké kaple. Smlouva bude 
předložena k projednání MZ.  

 MR rozhodla o nákupu 150 kusů židlí do zámecké kaple dle nabídky firmy MAKRO. Úhrada 
bude provedena částečně z darů získaných od návštěvníků při prohlídce objektu a z rozpočtu 
města – kaple.  

 MR po dohodě s vedením Mateřské školy a ekonomickým odborem rozhodla o termínu 
úhrad za pobyt dětí v tomto zařízení. Konečný termín pro zaplacení poplatku za pobyt dítěte 
v minulém měsíci byl stanoven na 16. každého měsíce. Pokud nebude úhrada do tohoto 
termínu rodiči provedena, nebude dítě následující den do školky přijato.  

 MR schválila zvýšení školného v Základní umělecké škole pro žáky jednotlivých oborů:  
 hudební obor  1 200,– Kč  
 výtvarný obor     650,– Kč  
 PHV      600,– Kč  
 KPP   1 600,– Kč  

 MR schválila přijetí daru od pí Marie Müllerové – obraz akademické malířky Heleny 
Šrámkové Kytice.  

 MR neschválila poskytnutí finančního příspěvku zdejšímu nově založenému hokejovému 
klubu na jeho činnost, neboť není součástí žádné tělovýchovné jednoty ve Smiřicích.  

 MR schválila poskytnutí příspěvku ve výši 10 tis. Kč Základní umělecké škole ve Smiřicích na 
oslavy pořádané u příležitosti 20letého trvání školy.  

 MR byla seznámena s výsledky kontroly Okresního úřadu – referátu sociálních věcí 
a zdravotnictví. Kontrola se týkala výplaty příspěvků při péči o osobu blízkou. Nebyly zjištěny 
žádné nedostatky. Musí být však provedena novelizace počítačového programu v platných 
zákonných normách.  

 

Z jednání městského zastupitelstva 26. září 2002  

 MZ schválilo hospodaření města za rok 2001 dle výkazu hospodaření zpracovaného 
ekonomickým odborem za toto období. Vzalo při tom na vědomí výsledek kontroly 
hospodaření města v roce 2001, provedené pracovníky Okresního úřadu v Hradci Králové. 

 MZ vyslovilo souhlas se zřízením příspěvkové organizace s právní subjektivitou s názvem 
Mateřská škola, Smiřice od 1. ledna 2003. Zřizovací listina bude zpracována v souladu 
s příslušnou legislativou a pokyny Okresního úřadu, případně Krajského úřadu v Hradci 
Králové. Současně budou ve spolupráci s těmito orgány prováděny i další nezbytné 
administrativní úkony zabezpečující činnost a registraci této zřízené organizace.  

 MZ schválilo přijetí darů pro město Smiřice od dárců:  
Danisco Cultor Smiřice – finanční částka 150 tis. Kč na opravu kaple.  
Krajský úřad Hradec Králové – finanční částka 50 tis. Kč na vybavení kaple, umožňující konání 
svatebních obřadů.  
Pí Marie Müllerová, Smiřice – obraz kytice 55 x 66 cm od akademické mamky H. Šrámkové, 
jehož hodnota bude stanovena znaleckým posudkem.  

 MZ schválilo předloženou úpravu rozpočtu města na rok 2002 v důsledku přidělení dotací 
v kapitole školství od Okresního úřadu v Hradci Králové a poskytnutých darů městu. 
Upravený rozpočet sestavil ekonomický odbor 9. 9. 2002. Celková výše rozpočtu po úpravě 
činí 51,928.600,– Kč a rozpočet zůstává rozpočtem vyrovnaným.  



 MZ vyslovilo souhlas s prodejem pozemků pro výstavbu garáží v k. ú. Smiřice u býv. uhelných 
skladů. 

 MZ souhlasí s prodejem pozemků města majitelům bytů na „starém sídlišti“ v domech 
čp. 446 a čp. 447. Pozemky mají výměru 41 m2 a 34 m2. Jde o narovnání chyb, které v době 
prodeje nezavinili kupující.  

 MZ rozhodlo, aby z prostředků města byla poskytnuta finanční pomoc povodněmi 
postiženým občanům ve výši 200.000,– Kč. Tato finanční částka bude poukázána přímo 
4 postiženým obcím podle doporučení krajských hejtmanství. Stejně bude předána i částka 
127.000,– Kč, která byla získána sbírkou od občanů. Na tuto sbírku přispělo celkem 
164 smiřických občanů.  

 

Vybráno z podkladů předložených zastupitelům města.  

  

INFORMACE PRO PODNIKATELE  

Reforma veřejné správy – rušení agend živnostenských úřadů  

V rámci realizace reformy veřejné správy dochází od 1. ledna 2003 k přenosu působností na 
úseku živnostenského podnikání z okresních živnostenských úřadů a pověřených Obecních 
živnostenských úřadů na pověřené obecní živnostenské úřady obcí s rozšířenou působností 
(tzv. obce III. typu). To znamená, že živnostenskou agendu, kterou dosud vedl pro svůj správní 
obvod Obecní živnostenský úřad ve Smiřicích a také agendu Okresního živnostenského úřadu 
v Hradci Králové, přebírá od 1. ledna 2003 živnostenský odbor Magistrátu města Hradec 
Králové.  

Do 15. prosince 2002 budou veškerá oznámení změn, ohlášení nových živností, oznámení 
přerušení provozování živnosti, oznámení zahájení či ukončení provozování živnosti 
v provozovně vyřizována na Obecním živnostenském úřadě ve Smiřicích. Pokud se tato podání 
budou týkat živností koncesovaných, řemeslných či vázaných, budou vyřizována na Okresním 
živnostenském úřadě v Hradci Králové. Po uvedeném termínu dojde k převodu elektronického 
rejstříku a registrační činnost těchto dvou úřadů bude ukončena. Veškerá podání pak budou 
vyřizována již jen odborem živností Magistrátu města Hradec Králové.   

Ladislava Reichová 
vedoucí Obecního živnostenského úřadu ve Smiřicích 

 

  

Z jednání zastupitelstva obce  

Od posledního vydání tohoto časopisu 23. 6. 2002 zastupitelstvo obce na dvou zasedáních 
projednalo následující:  

 

Z p rávy   
 

Obecního úřadu Holohlavy 



Obecní zastupitelstvo schválilo:  

 kupní smlouvy s firmou Fortel s.r.o. a s manžely Jaškovými na nákup pozemků pro 
komunikace v prostoru U Jordánu ve výši 51.093,– Kč  

 směnné smlouvy s firmou Fortel s.r.o., manžely Jaškovými a obcí, které umožňují lepší využití 
pozemků obce pro výstavbu rodinných domků v prostoru U Jordánu  

 dodatek nájemní smlouvy na pronájem budovy čp. 171 Policii ČR  

 změnu právní formy předškolního zařízení (Mateřské školy), která se v souladu se zákonem 
č. 564/90 Sb., o státní správě a samosprávě ve školství, stává dnem 1. 1. 2003 příspěvkovou 
organizací s právní subjektivitou (neschválením tohoto opatření by byla MŠ vyřazena ze sítě 
škol). 

 půjčku Církvi čs. husitské ve Smiřicích na opravu střechy věže sboru ve výši 50.000,– Kč  

 provedení oprav chodníků ve 2. pololetí 2002  

 stanovilo v souladu se zákonem č. 128/2000 Sb., o obcích, počet členů zastupitelstva pro 
příští volební období na 11  

 potvrdilo platnost záměru obce být investorem technické infrastruktury v lokalitě U Jordánu  

 

Výsledek veřejné sbírky na pomoc postiženým povodní  

Do 16. 9. 2002 darovali občané Holohlav na pomoc obcím a občanům postiženým povodní částku 
32.650,– Kč.  

Český svaz žen Holohlavy daroval 3.000,– Kč a Svaz dobrovolných hasičů Holohlav daroval rovněž 
3.000,– Kč. 

Zastupitelstvo obce rozhodlo uvolnit a darovat z rozpočtu obce 50.000,– Kč. Celkem tedy bylo 
v obci vybráno a předáno postiženým 88.650,– Kč.   

  

Opět končí jedno volební období  

Za několik týdnů skončí volební období pro zastupitelstva obcí. Jsem přesvědčen, že zastupitelé 
zvolení v roce 1998 v naší obci vykonali velký kus práce. Čas plyne rychle a pro další a další 
starosti se zapomíná, co že se to vlastně udělalo. Chtěl bych proto velice stručně, v pořadí tak jak 
jednotlivé akce probíhaly, je připomenout (údaje v závorce jsou náklady v tisících Kč):  

1999  
 byla zpracována urbanistická studie na území U Jordánu (146), zakoupena cisterna pro sbor 

dobrovolných hasičů (60)  

 opraven chodník Na Státní – Zadní ulice (78,5), zpracován projekt na opravu komunikace 
v Dlouhé ulici (80), prodloužena komunikace u požární nádrže (33), opraven chodník 
k autobusové zastávce u Ryšavých (55,5)  

 opravena zeď na hřbitově (93,5), upraven urnový háj (51)  

 provedena rekonstrukce domu pro Policii (641), prodloužen vodovod a kanalizace do uličky 
ke Slezákovým (165,2)  

 obec přispěla na zřízení učebny informatiky v Základní škole Smiřice (62)  

 zhotoveno plynové topení – temperování – hasičské zbrojnice (95)  
 

2000  
 odkoupeno zařízení závodního (veřejného) stravování od fy Merov (67)  



 opravena komunikace a chodníky v Dlouhé ulici (3,1 mil.), vydlážděn dvůr u policie čp. 171 
(52), předlážděn chodník Na Státní (145)  

 vystavěn – zřízen – chodník Na Výsluní – pravá strana (195)  

 
2001  
 zbudovány chodníky v Jabloňové ulici (337,2), Na Výsluní – levá strana (137,5), opravena 

vozovka a chodníky v ulici U Trati (987)  

 restaurováno sousoší před hřbitovem (30)  

 opraveny věžní hodiny na kostele sv. Jana Křtitele (180,3)  

 prodlouženo veřejné osvětlení ke garážím v Luční ulici (51)  

 opravena opěrná zeď k Vágnerovým (47,5)  
 

2002  
 vystavěna zřícená zeď u hřbitova (308,5) 

 zpracována urbanistická studie výstavby lokality „rybízovna“ (95)  

 opravuje se chodník ve Školní ulici (110)  

 zakoupeny pozemky na výstavu technické infrastruktury U Jordánu, tj. mezi potokem Jordán 
a ulicí Jabloňová (51), je vyčleněno 1,8 mil. Kč na výstavbu této technické infrastruktury 
(nebudou-li využity v celém rozsahu v tomto roce, budou převedeny k tomuto určení do 
příštího roku).  

Řada menších akcí zde není uvedena, holohlavští občané však vědí, co bylo za uplynulé volební 
období vybudováno a opraveno.  

Závěrem chci říci, že finančních prostředků byl a bude vždy nedostatek a že zastupitelé vážili 
a vybírali jednotlivé akce tak, aby opravy komunikací a chodníků případně i jiné akce se 
realizovaly na místech, která byla nejhorší, nejstarší, případně tam, kde tyto stavby dosud vůbec 
nebyly.  

Jsem přesvědčen, že způsobem – něco vystavět, vybudovat nové a něco opravit – bude 
pokračovat i nové zastupitelstvo. Tak se dostane postupně na všechna místa obce.  

Děkuji všem zastupitelům i občanům za práci pro obec, za obětavost se kterou pomáhali 
udržovat obec čistou a pěknou.  

Miroslav Hlava, starosta obce  

  

120 let holohlavských hasičů  

Téměř rok pátrají členové Sboru dobrovolných hasičů po roku založení hasičského sboru 
v Holohlavech. V archivech v Trutnově, Třesovicích, Hradci Králové a Zámrsku se nenašel žádný 
záznam.   

Ze Státního ústředního archivu v Praze došla kopie stanov Dobrovolných hasičů v Holohlavech 
s datem 15. ledna 1883. Další dostupný údaj je z hasičské kroniky města Smiřic, kde se píše 
o návštěvě delegace Smiřic na hasičské výroční schůzi v roce 1893, údajně k 10. výročí založení 
sboru v Holohlavech.  

Dne 14. září, při hledání zprávy o případných válečných hrobech na území obce, jsem otevřel 
několik okopírovaných listů vlastivědného sborníku Jaroměřska a Královédvorska „POD 
ZVIČINOU“, před léty darovaných paní Věrou Prokopovou z Černožic. Našel jsem následující větu, 
cituji:  



„V roce 1932 založeno školní loutkové divadlo, v roce 1935 ustaven woleybalový kroužek, 
a v roce 1936 obnoven byl hasičský sbor, založený v r. 1882, který po svém vynikajícím působení 
dočasně se rozešel,“ konec citátu.  

I přes tuto skutečnost pátráme po zakládací listině dál. Co říci, jsme zaskočeni. Sbor 
dobrovolných hasičů připravuje oslavy 120 let založení v příštím roce.  

A tak účast našich hasičů na pokusu o vytvoření světového rekordu v dálkové dopravě vody 
přečerpáváním ze stroje do stroje s názvem HRADČANY 2002, který se uskutečnil dne 6. 7. 2002 
na letišti v Mimoni, potvrdila velmi dobrou tradici holohlavských hasičů. Podílem na úspěchu tak 
neoficiálně bylo oslaveno i 120 let založení sboru.  

Byl vytvořen rekord v dopravě vody na vzdálenost 52 700 m, za 10 hodin 31 min. Cvičení se 
zúčastnilo 163 družstev po 8 lidech, to je 1 304 hasičů z celé republiky. Bylo propojeno 154 
stanovišť + jeden parní stroj. K propojení bylo použito 2 635 hadic po 20 m.  

S organizačním štábem bylo v akci 1 418 osob. Blahopřejeme.  

 

Pátráme  
po turistické ubytovně Českého svazu turistů obce Holohlavy v Horním Maršově. Pamětníci 
přihlaste se na Obecním úřadě.  

 

Společenská kronika Holohlav  

Období od 15. června do 10. září 2002:  

Narozené děti s trvalým pobytem v Holohlavech:  

Černý Patrik  Luční  
 

Jubilanti v uvedeném období:  

95 let   Sehnoutková Zdenka   Smiřická  

91 let   Černá Anna    Na Státní  

90 let   Bůtová Josefa    Na Lávkách  

80 let   Brož Augustin    Na Státní  

Vážení jubilanti,  
při příležitosti vašeho životního jubilea přijměte přání pevného zdraví a životní pohody.  

  

Z našich řad odešli:  

Do uzávěrky Zpravodaje nepřišel Obecnímu úřadu v Holohlavech výpis z Okresního úřadu 
v Hradci Králové, a proto v této rubrice tentokrát chybí údaje.  

VV, Obecní úřad Holohlavy 

 

Za Zpravodaj zde uvádím omluvu k údajům v minulém čísle: 

V uplynulém období zemřela v Holohlavech paní Julie Knejpová. Při přepisu bezchybných údajů 
z obecního úřadu došlo k chybě. Správně mělo být otištěno: Paní Julie Knejpová bydlela v Zadní 
ulici a zemřela ve věku 89 let.  (mv) 



Pomoc hasičů zatopené Praze  

V době, kdy jsme se 21. června dobře bavili na hřišti před základní školou při oslavách 120. výročí 
našeho hasičského sboru, si nikdo z nás neuměl představit přírodní katastrofu, která se v srpnu 
přihnala na území naší republiky. Teprve nyní se ukázalo, že náš sbor umí nejen pořádat zábavu, 
ale v případě potřeby je morálně i odborně na vysoké úrovni. Po výzvách v médiích o pomoc 
jsme se přihlásili krizovému štábu v Praze a dvě soboty a neděle jsme čerpali vodu v Praze 7 –
Tróji.  

Prvního výjezdu se zúčastnilo 8 členů našeho sboru a druhého 7 členů SDH. Naši hasiči 
spolupracovali v zatopené oblasti s několika jinými sbory a také zde byli nasazeni i hasiči z Itálie. 
Všichni členové, kteří se této akce zúčastnili, svorně prohlásili, že když viděli záběry v televizi, tak 
jim šel mráz po zádech, ale skutečnost byla mnohem horší.  

Podle slov starosty Prahy 7 pana Adámka vykonal náš sbor za čtyři dny mnoho záslužné práce. Je 
tedy dobře, že vás – čtenáře Zpravodaje – mohu touto cestou informovat o naší činnosti.  

Závěrem bych chtěl jménem výboru sboru poděkovat všem našim členům SDH, kteří se zúčastnili 
pomoci v Praze. Poděkování patří i těm, kteří zůstali ve Smiřicích a drželi pohotovost pro 
případný zásah v případě požáru nebo jiného nebezpečí.   

Za SDH Smiřice Vladimír Klimeš 

 

 

Zpráva ze zatopené oblasti  

aneb jak bylo naloženo se smiřickou sbírkou  

V průběhu nedělního odpoledne (17. srpna) mně v jednom kuse drnčel mobil, na který se ozývaly 
dříve kontaktované krizové štáby zatopených oblastí. Naprosto kritická situace byla na Mělnicku 
(tuto informaci jsme si ověřili i na ČČK). Bylo jasno. Start v pondělí (19. srpna) směr Mělník – 
krizový štáb. Po příjezdu do Mělníka jsme se dozvěděli konkrétní místo určení – Veltrusy 
(městečko cca 1500 obyvatel nedaleko od Kralup nad Vltavou).  

Ihned po přejezdu Labe se nám naskytl pohled hrůzy na část poškozeného Mělníka, zatopená 
pole a vesnice, kterými se před pár dny prohnala voda. Ve Veltrusech jsme, dle domluvy, 
kontaktovali starostu a velitele místních hasičů a čekali na pokyn k vyložení nákladu. Namísto 
tohoto pokynu jsme však byli požádáni o rozvoz věcí přímo do jednotlivých ulic, prostě až do 
rukou občanů. V takové situaci nelze nic odmítnout. Starosta k nám přidělil dvě učitelky základní 
školy a tak s jejich znalostí místních poměrů začala naše skutečná humanitární cesta.  

Již první zastávka nás překvapila. Lidé požadovali pouze to základní a v tuto chvíli 
bezpodmínečně nezbytné, tj. vodu, Savo, kbelík, koště, rukavice a toaletní papír. Na korbě auta 
jsme však vezli mnoho dalších věcí, mj. potraviny, kávu, čaj, cukrovinky pro děti a čisticí 
prostředky pro další fázi úklidu. Lidé však měli obavy, aby se dostalo na ostatní. Až po našem 
ujišťování, že máme všeho dost a pro všechny, se postupně začali osmělovat. Měli jsme slzy na 
krajíčku, ale to k tomu asi v té chvíli patřilo.  

Lidé si všímali i naší, pro ně nezvyklé „espézetky HKA“ a absence červeného kříže na kapotě 
vozidla. Na tyto dotazy jsme odpovídali, že jsme ze Smiřic, které se nacházejí u Hradce Králové 
a že vezeme sbírku od našich občanů. Mnozí o existenci Smiřic doposud nevěděli zhola nic, 
někteří zpočátku název komolili. S přibývajícími zastávkami se naše přítomnost rozkřikla a někteří 
nás již vítali slovy „Smiřičáci jedou“.   



S přibývajícími zastávkami jsme se však taktéž přibližovali k Vltavě a každým metrem a každým 
domem se zvětšovalo dílo zkázy. Veltrusy leží na svahu, který začíná přímo u koryta Vltavy. Domy 
v blízkosti Vltavy byly v okamžiku kulminace hladiny řeky zatopeny téměř po střechu. Lidem 
skutečně nezůstalo zhola nic. Některé domy budou muset být strženy. Co bude dál, nikdo 
nevěděl.  

Během čtyřhodinové jízdy jsme rozdali téměř vše. Několik balení vod, toaletního papíru 
a hygienických vložek jsme složili ve skladě místních hasičů. Byl to však zlomek nákladu, který 
s určitostí posloužil v nadcházejících tíživých dnech. Od velitele hasičů jsme si doslova museli vzít 
poukázku na odběr oběda. Jinak to skutečně nešlo, byl to výraz díků za pomoc, kterou jsme 
jménem smiřických občanů předali.  

V 16 hodin jsme se smíšenými pocity Veltrusy opustili. Byli jsme však pyšní na všechny naše 
občany, kteří se zúčastnili sbírky a pomohli tak alespoň na okamžik konkrétním občanům 
konkrétní obce. Máme dobrý pocit z toho, že celá akce proběhla a dopadla tak, jak jsme doufali 
a radost nám nezkazili ani škarohlídi, kteří nám nefandili.  

Ještě jednou proto jménem občanů Veltrus děkujeme všem našim občanům, kteří se do 
humanitární akce zapojili a jejichž jménem jsme mohli předat pomoc.   

JUDr. Pavel Rousek a Luboš Tuzar, osádka vozu  

Pozn.:  
Humanitární akci organizovalo a ve vlastní režii provedlo Sdružení nezávislých kandidátů „VOLBA 
PRO SMIŘICE“ 

 

Smiřičtí hasiči pomohli s čerpáním vody v Praze–Tróji  

  

 

 

 

Zatopené území 
připomínalo měsíční 
krajinu  

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Špinavé vody bylo 
k čerpání všude hodně  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V noci museli spát 
namačkáni ve stísněném 
prostoru auta IVECO  

  

 

 

 

 

Smiřické ženy napekly postiženým pečivo  

Skupina smiřických žen se rozhodla pomoci občanům, postiženým letošními povodněmi, po 
svém. Pod vedením pí učitelky Petry Przywarové z hnutí Adra napekly větší množství dobrot 
a zaslaly je do postižené oblasti. Přišly vhod postiženým občanům, záchranářům, hasičům 
i dobrovolníkům v obci Obříství, která se nachází nedaleko Labe mezi městy Mělník a Neratovice. 
Jak přišlo napečené vhod, o tom svědčí dva dopisy, které z Obříství došly do Smiřic:  

 

Obříství 16. září 2002 

Vážené zastupitelstvo,    

předejte prosím přiložený dopis do rukou žen ve Smiřicích, které napekly výborné domácí cukroví 
a odvezly ho do naší obce, která byla postižena letošní srpnovou povodní.  



Ačkoliv byla i naše školní kuchyň zatopena, podařilo se nám ji do tří dnů po návratu z evakuace 
zprovoznit a zajišťovat celodenní stravování pro postižené občany, záchranáře, hasiče 
a dobrovolníky. Vařili jsme v té době pro 250 osob a velmi jsme zápasili se zajišťováním 
potřebných potravin na vyváženou stravu pro těžce pracující záchranáře a postižené občany. 
Výborné domácí pečivo nám pomohlo zpestřit jídelníček pro naše strávníky, kterým moc 
chutnalo.  

Se srdečným pozdravem Eva Houštecká, hospodářka ZŠ Obříství  

 

Vážené ženy ze Smiřic,  

rády bychom Vám poděkovaly touto cestou za Vaši vstřícnost a solidaritu, kterou jste nám 
projevily prostřednictvím zaslání pečiva, cukrovinek, koláčů, sladkostí a dalších výborných 
dobrůtek.  

Velmi jste nám pomohly a ceníme si toho. Vaše cukrovinky nám dodaly další potřebnou energii, 
kterou právě v těchto dnech využíváme a úročíme při likvidaci následků povodní.  

Kolektiv kuchařek z Obříství, okres Mělník  

 

 

 

Čím se vlastně zabývá firma, která v roce 1995 zakoupila zanedbaný objekt restaurace Labe na 
náměstí Míru ve Smiřicích, provedla jeho celkovou rekonstrukci a následnou přístavbou vytvořila 
novou dominantu náměstí? Na toto jsme se zeptali ředitele společnosti ing. Josefa Středy a on 
odpověděl:  

„V počátcích svého působení jsme se zaměřili na prodej výpočetní techniky a instalace malých 
počítačových sítí. Již v roce 1998 jsme získali certifikát jakosti ISO 9001. Postupně jsme rozšiřovali 
nabídku poskytovaných služeb a posilovali svoji pozici v královéhradeckém regionu. Dnes 
zaujímáme v oblasti počítačových sítí dominantní pozici a našimi zákazníky jsou všechny 
hradecké univerzity, organizace státní správy, nemocnice, průmyslové podniky. Poskytujeme 
komplexní služby – od projektu, přes vlastní realizaci až po kvalitní servis. Jsme vybaveni i kvalitní 
technikou pro svařování a diagnostiku optických vláken. Za deset let činnosti jsme realizovali 
dodávky téměř 250 počítačových sítí, zajišťujeme servis na více než 6500 počítačů.  

Naší další aktivitou jsou dodávky a implementace programového vybavení pro správu rozsáhlých 
informačních systémů. Za zmínku stojí např. úspěšná dodávka pro firmu Philips, kde se 
z pražského pracoviště řídí počítačové sítě v 16 zemích střední a východní Evropy. V sídle firmy 
ve Smiřicích provozujeme již druhým rokem Konzultační centrum, jediné svého druhu v České 
republice.  

V dubnu 2002 zahájila provoz pražská pobočka, jejímž posláním je zajistit servis pro pražské 
zákazníky a vytvořit podmínky pro další obchodní aktivity.  

_ 



Důležitým milníkem ve vývoji firmy je změna právní formy ze společnosti s ručením omezeným 
na akciovou společnost, která nabyla právní moci dnem 1. 7. 2002. V současné době 
zaměstnáváme 32 stálých zaměstnanců, z toho 7 s trvalým bydlištěm ve Smiřicích.  

Společnost AG COM oslavila v tomto roce desáté výročí svého založení. V tvrdé konkurenci jsme 
obstáli a poctivou prací si vytvořili předpoklady dalšího růstu a prosperity.“ 

 

DANISCO CULTOR  
Závod na výrobu pektinu byl uveden do provozu v roce 1982. Vyráběl jablečný pektin ze 
sušených jablečných výlisků pro potřeby československého trhu.  

V roce 1995 závod koupila dánská společnost Danisco, a. s. a založila zde dceřinou společnost 
Danisco Ingredients Bohemia a. s. Společnost pokračovala ve výrobě jablečného pektinu do roku 
1999, později byla technologie změněna a v současné době závod vyrábí citrusový pektin 
z dovezené suroviny.  

Společnost zaměstnává 90 pracovníků ze Smiřic a blízkého okolí a za rok vytváří obrat 400 
milionů Kč. Na jednoho pracovníka produkuje 800 tisíc Kč přidané hodnoty. 95 % produkce je 
exportováno.  

Ing. Valušová Blanka, ředitel společnosti  

   

ČEPRO, a. s.  

V době, kdy se zvyšují ceny pohonných hmot, motoristé ze Smiřic a z okolí jistě neradi pozorují, 
co se děje s místní čerpací stanicí. Ceny pohonných hmot totiž u této čerpací stanice patřívaly 
k nejnižším.  

Zdejší čerpací stanice již nesplňovala přísné ekologické normy pro provoz čerpacích stanic – jde 
o zabezpečení lapání uniklých ropných produktů. Proto musel majitel stanice – podnik ČEPRO, 
a. s. – přistoupit k její celkové rekonstrukci. Budou vyměněny podzemní nádrže, celý prostor 
čerpací stanice bude zastřešen apod.   

Pokud vše vyjde podle plánů, rekonstrukce by měla být hotová do konce tohoto roku.  

 

FILEC EUROPE CENTRALE, s.r.o.  
Říká vám něco tento název? Tato firma, která dříve sídlila v Jaroměři, zakoupila výrobní halu za 
Dvoranou (dříve firma CLASSIC na renovaci automobilů zn. Jaguar). Nyní probíhají v budově 
adaptační práce. Protože majitel byl mimo republiku, bližší informace není možno napsat, ale 
tento podnik prý bude kompletovat kabelové svazky do automobilů. Závod by měl údajně 
zaměstnávat okolo 150 pracovníků. Příště snad více.  

 

PIVOVAR Smiřice  
Pochopitelně, pivovar už v současné době ve Smiřicích není – ale byl. Vaříval prý dobré tmavé 
pivo. Kde byl umístěn? V rohu zámeckého nádvoří, jak to dodnes napovídá nejvyšší rohová 
stavba. Pivovar byl v provozu dokonce několik století. Od 19. století skladoval pivovar pivo ve 



sklepích „Na lednici“ u nádraží, kam bylo v sudech převáženo pomocí volských spřežení. Ten 
název „Na lednici“ odpovídal skutečnosti, že pivo bylo chlazeno ledem, který tam byl vždy na jaře 
dovezen ze zamrzlých rybníků.  

„Sláva“ smiřického pivovaru skončila v roce 1948. V kronice se dočteme: „17. prosince 1948 
v rámci plánovitého řízení vyživovacího hospodářství ve smyslu zákona č. 118/45 Sb. zastavilo 
Ministerstvo výživy Praha výrobu piva s okamžitou platností v místním státním pivovaru.“  

 

Územní řízení na úsek dálnice D 11  

Ředitelství silnic a dálnic ČR Praha podalo 23. července 2002 návrh na umístění stavby další části 
dálnice D 11 – stavba 1106 Hradec Králové – Smiřice. Stavba bude navazovat za křižovatkou 
Bláhovka na stavbu 1105 Chýšť – Hradec Králové. Povede katastrálním územím Plačice, Kukleny, 
Svobodné Dvory, Plotiště nad Labem, Stěžery, Všestary, Bříza u Všestar, Světí, Předměřice nad 
Labem, Lochenice, Smiřice, Rodov, Holohlavy, Černožice nad Labem a bude ukončena sjezdem 
u stávajícího motorestu Arkus v Černožicích nad Labem. Stavba bude dlouhá cca 15 km.  

Odbor hlavního architekta Magistrátu města Hradec Králové oznámil 30. 7. 2002 zahájení 
územního řízení veřejnou vyhláškou. Toto oznámení bylo vyvěšeno na úředních deskách 
dotčených obcí, města Hradce Králové a Smiřic, Okresního úřadu v Hradci Králové 
a Královéhradeckého kraje.  

Účastníci řízení mohli do spisu nahlédnout na odboru hlavního architekta a uplatnit své námitky 
a připomínky.  

Část dálnice mezi Hradcem a Poděbrady by měla stát asi čtyři miliardy korun a harmonogram 
výstavby je zdržen již o několik měsíců. Vinu na zdržení mají nejen ekologičtí aktivisté, ale také 
nedostatečná příprava území – výkup pozemků.  

 

  

  

    

  ZE ŽIVOTA ZÁKLADNÍ ŠKOLY  

  

 
   

 Nový školní rok 2002/2003 zahájilo 2. září 548 žáků, kteří jsou rozděleni do 24 tříd. Do 
prvních tříd nastoupilo 52 prvňáčků. Vyučovat je bude p. uč. Novotný a p. uč. Marešová, 
která na naši školu přišla ze ZŠ Fr. Kupky v Dobrušce. Dále do pedagogického sboru na první 
stupeň nastoupila p. uč. Matoušová. Na druhém stupni k personálním změnám nedošlo. 

 V průběhu školního roku a o prázdninách jsme pokračovali v úpravách tříd, s kterými jsme 
započali už v loňském školním roce. Další dvě třídy byly vymalovány, opatřeny novým 
olejovým nátěrem, kachlovým obkladem, byla vyměněna umyvadla, vodovodní ventily, 
zhotoveny vestavěné skříně a učebny byly vybaveny novým školním nábytkem. Tím se nám 
podařilo dokončit rekonstrukci učeben ve druhém poschodí, až na jednu třídu. Tu chceme 
během letošního školního roku předělat na odbornou učebnu hudební výchovy.  



 Koncem školního roku byla naše škola zařazena do projektu Internet do škol. S přípravnými 
pracemi bylo započato 7. května. Byla provedena nová elektroinstalace, výměna osvětlení 
a podlahové krytiny, učebna byla vymalována a opatřena nástřikem variopoint, novými stoly 
pod počítače a výškově polohovatelnými židlemi. Učebna je vybavena 12 žákovskými 
počítači, učitelským počítačem, serverem, oboustrannou laserovou tiskárnou a je po celý den 
připojena na internet. Celá akce byla zrealizována za pět týdnů. Škola tak získala druhou 
učebnu výpočetní techniky. To nám umožní jednak zapojit do výuky informatiky více žáků 
a jednak více využívat výpočetní techniku v ostatních hodinách nebo kroužcích.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nová učebna výpočetní techniky 

 O prázdninách velkou část našeho území zasáhly ničivé povodně. Celá řada dobrovolníků 
odjížděla pomáhat do zatopených měst a obcí. Chtěli bychom touto cestou velmi pochválit 
žáky Vladimíra Šuhajdu z 6. A, Dominika Malého z 8. B, Jana Rajnohu z 8. C, Ondru Hájka 
z 9. A a Jaroslava Jágra z 9. C, kteří pomáhali s hasičským sborem při záplavách na Mělnicku 
v obci Tuháň. Dále bych chtěl poděkovat p. uč. Przywarové, která spoluorganizuje 
humanitární pomoc sdružení Adra a žákům Veronice Králové a Petru Snovákovi, kteří jí 
pomáhají.  

Petr Rohlena, ředitel školy  

  

 

Činnost místní organizace Svazu důchodců ČR ve Smiřicích  

K dnešnímu dni má naše organizace 130 členů a další se hlásí. Svaz důchodců ČR působí jako 
nestranické občanské sdružení, jehož základním posláním je ochrana práv a prosazování 
oprávněných zájmů důchodců. Za tímto účelem sdružuje starší a zdravotně postižené občany bez 
rozdílu jejich národnosti, původu, politického přesvědčení a náboženského vyznání.  

Aktivity uplatňuje Svaz důchodců ČR ve třech základních rovinách:  

1) Aby člověk nebyl sám – pořádá setkání seniorů, organizuje klubovou činnost a zabezpečuje 
pasivní i aktivní účast starších občanů na společenském i kulturním životě.  

2) Sociální služby – poskytují „Střediska sociální pomoci a služeb SD ČR“, zřízená u základních 
organizací SD ČR.  



3) Celostátní sociální problémy důchodců – jako jsou zabezpečení vývoje životní úrovně 
důchodců, zlepšení sociální a zdravotní péče, zachování dostupnosti přiměřeného bydlení 
pro seniory, zvýšení bezpečnosti apod.  

Svaz důchodců ČR působí na území České republiky od r. 1990. V roce 2001 měl 25 000 členů. 
Z rozsáhlé činnosti organizací SD ČR uvádíme některé zajímavé akce:  

 - Oblast vzdělávání     - Oblast kulturní a společenská  
 - Oblast pohybových a sportovních aktivit  - Zájezdy a rekreace  
 - Informační činnost – Zpravodaje   - Oblast sociální a zdravotní  

Každá organizační jednotka Svazu hospodaří samostatně, podle vlastního rozpočtu a náklady na 
plnění svých úkolů kryje vlastními příjmy. Každá organizace vede vlastní účetnictví a vyřizuje si 
veškeré náležitosti se svým finančním úřadem.  

Naše organizace zajistí pro své členy ještě do konce roku 2002:  
Přednášky právní – JUDr. Karel Havlíček  
Medicínská přednáška – MUDr. Solichová  
Lázeňská péče pro seniory – pí Pecháková, vedoucí úseku ZP ve Všeobecné zdravotní pojišťovně.  

20. září 2002 přijelo do Dvorany divadlo z Poděbrad a na říjen se počítá s dalším divadelním 
představením – termín a hra budou upřesněny. 6. prosince 2002 se ve smiřické Dvoraně v 15,00 
hodin uskuteční vánoční posezení pro seniory. Na leden nebo březen 2003 je plánován l. ples 
Svazu důchodců ČR Smiřice. Uskuteční se i besedy s promítáním diapozitivů na různá témata.  

Zájezdová komise připravuje nákupní zájezdy do Polska – Kudowa Zdroj a zájezd na Moravu po 
stopách Napoleona. Jako každým rokem se uskuteční zájezd na výstavu „Jablko roku“ 
v Litoměřicích.  

Pro své členy bychom rádi organizovali i cvičení, ale v tomto případě záleží na zájmu.  

21. 7. 2002   

Kučírková Vlasta, předsedkyně Svazu důchodců ČR ve Smiřicích  

 

 

Oznámení České spořitelny, pobočky Smiřice  

Vážení klienti,  

dovolujeme si vás upozornit na změnu otevírací doby naší pobočky České spořitelny ve Smiřicích. 
Od 1. října 2002 bude otevírací doba pobočky následující:  

 pondělí  9,00 – 12,30  13,30 – 17,00  
 úterý   9,00 – 12,30  
 středa   9,00 – 12,30  13,30 – 17,00 
 čtvrtek   9,00 – 12,30  13,30 – 17,00 
 pátek   9,00 – 12,30  

Děkujeme za pochopení a těšíme se na vaši návštěvu.  

Ing. Jan Holubec, marketing VČ  

  

 



Volební zamyšlení  

Po předložení kandidátních listin k registraci je nyní zřejmé, že Smiřice čekají nejzajímavější 
komunální volby v polistopadové historii. Ke třem stálicím – politickým stranám ODS, ČSSD 
a KSČM – přibyly další dva subjekty. Jedním je politické hnutí Sdružení nezávislých 
(mj. kandidovalo v letošních parlamentních volbách), které se pro účely smiřických komunálních 
voleb formovalo pod vedením pana Petra Kmínka, a to se všemi výhodami, plynoucími 
z registrace politického subjektu.  

A pak jsme tu my, Sdružení nezávislých kandidátů „VOLBA PRO SMIŘICE“, tedy skutečné 
sdružení nezávislých kandidátů ve smyslu zákona o volbách do zastupitelstev obcí i ve smyslu 
naší politické minulosti či politické apolitičnosti. Na naší kandidátce proto nehledejte rigidní 
zastánce jakéhokoliv politického směru ani politické přeběhlíky. Nikdo z nás není kýmkoliv řízen 
a nemusí nikomu skládat účty ze své politické poslušnosti. Tuto skutečnost považuji za zcela 
zásadní fakt, který umožní našim zvoleným kandidátům mít zcela volné ruce při rozhodování 
o otázkách a problémech spojených s rozvojem našeho města, tedy rozhodovat výhradně 
v zájmu občanů.  

Nejsme opozicí, která je zaměřena politickým směrem proti politickým subjektům. Jsme opozicí 
zaměřenou na metody a nástroje řízení našeho města v uplynulých dvanácti letech a na 
negativní jevy z toho plynoucí. Jsme opozicí, která se nehodlá smířit se způsoby řešení zcela 
základních, ale o to více zásadních otázek života města, kterými jsou: hospodaření s majetkem 
města – jeho rozdávání a rozprodávání, veřejný pořádek či spíše nepořádek, čistota města či 
spíše jeho nečistota a oblast dětí a mládeže, která snad doposud ani neexistovala.  

Víme, že se veřejná správa dostává do specifické etapy svého vývoje, která je ovlivněna řadou 
objektivních společenských faktorů. Jedná se zejména o pokračující reformu samotné správy, 
která je provázena i odpovídající úpravou právního řádu a zvýšenými nároky na aplikaci 
informačních technologií a o vstup naší republiky do EU.  

My jsme připraveni. Termíny jako financování rozvoje územních celků z prostředků EU, dotační 
tituly, samofinancování obcí a v neposlední řadě informační technologie nám vůbec nejsou cizí.  

A o tom to je. Nezaspat dobu.   

Vážení spoluobčané, pokud půjdete k volbám, pokud budete mít čas a chuť zamyslet se nad 
zmíněnými tezemi našeho programového prohlášení a pokud si sami nejste jisti tím, že všechno 
v našem městě je v pořádku… tak právě pro tento okamžik jsme vám ulehčili vaši volbu. Tou 
volbou je „VOLBA PRO SMIŘICE“ – sdružení nezávislých kandidátů, reprezentované výlučně 
a pouze těmito kandidáty: JUDr. Pavel Rousek, Alena Knittelová, Jan Novotný, Mgr. Roman 
Haman, Luboš Tuzar, Věra Černá, Petr Krejčí ml., PhDr. Petra Atanasovská, Marie Müllerová, 
Ing. Jan Krudenc, Ivana Svatoňová, Martin Černý, Ing. Eva Svobodová, Luděk Šedivý, Bohuslav 
Hampl, Adolf Krump, Miroslav Volák ml.  

Podrobně zpracované „Programové prohlášení“ od nás pochopitelně obdržíte včas, před 
volbami. Dokument je však již nyní ke shlédnutí na našich internetových stránkách. Součástí 
stránek je i Diskusní fórum, prostřednictvím kterého můžete klást jakékoliv otázky (i anonymně) 
lídrovi sdružení. Adresa stránek je www.pro.smirice.cz.  

Jménem všech našich kandidátů vám za účast ve volbách a za obdržené hlasy pro naši 
kandidátku již předem děkuje   

JUDr. Pavel Rousek 
lídr Sdružení nezávislých kandidátů „VOLBA PRO SMIŘICE“ 

 



Srdečně vás zveme  

Sdružení nezávislých kandidátů „VOLBA PRO SMIŘICE“ 
pro vás připravuje další společenské akce: 

 v pátek 4. října 2002 od 20 hodin Posvícenská zábava (bohužel o týden dříve) – k tanci 
a poslechu hraje Jiří Finek  

 v pondělí 28. října 2002 od 15 hodin Dětský karneval  

 v úterý 29. října 2002 od 19 hodin Volební mítink  

Všechny uvedené akce proběhnou v Městské Dvoraně.  

Vedle dvou tanečních zábav, které jsme pořádali společně s fotbalovým klubem SK Smiřice 
v červnu a srpnu a humanitární sbírky, která byla završena osobním předáním věcí občanům 
Veltrus, jsme pro vás tedy připravili další blok akcí.  

Na vaši účast se těší Sdružení nezávislých kandidátů „VOLBA PRO SMIŘICE“.  

  

 

                         Městské kulturní středisko                     
 

Rekordní zájem o smiřické taneční  

Kurzů tance a společenské výchovy, které ve zdejší Dvoraně začaly 1. září, se letos účastní 
33 párů, zatímco v minulých letech to bývalo okolo 16 párů. To je v obnovené historii tanečních, 
které tady po několika desítkách let začalo Městské kulturní středisko opět pořádat koncem 
90. let, nejvíc. Důvodem značného nárůstu zájmu je zřejmě velká obliba smiřických tanečních. 
Mezi účastníky tanečních kurzů jsou především zájemci z okolních obcí, ale i z Jaroměře a Hradce 
Králové. Společenskému chování a tanci budou chlapce a dívky tradičně vyučovat Jana a Stanislav 
Krtičkovi.  

Městské kulturní středisko plánuje i kurzy tance pro dospělé – konaly by se zřejmě v neděli po 
skončení „normálních“ tanečních.  

Kurzy šití  

V období od ledna do března roku 2003 budou probíhat ve Smiřicích kurzy šití. Kursovné za 
12 lekcí činí 600,– Kč.  

Přihlášky můžete podávat na Městském kulturním středisku ve Smiřicích u pí Trávníkové nebo na 
telefonním čísle 495 272 415 (to je už nové tel. číslo).  

Ludmila Trávníková, ředitelka MěKS  

 

Přijďte fandit  

Po krátké přestávce se milovníci nejpopulárnějšího sportu dočkali. Počátkem srpna odstartovali 
muži působení v okresním přeboru, dorost v krajské soutěži a žákovská mužstva (starší a mladší 
žáci) začala na konci srpna svoje účinkování v okresním přeboru.  

A mužstvo vede dvojice Ladislav Obst a Jan Duerschmidt. Vedoucím mužstva zůstal Miroslav 
Svatoň. Z mužstva odešel Michal Klíž do Nového Hradce Králové a přišel Tomáš Kvasnička 
z Lokomotivy Hradec Králové. Po určitém čase se do základní sestavy dostali také Ivo Kotrba 



a Petr Šubjak. Z dorostu přišel kanonýr Jan Koutník a také Tomáš Vebr. Brankáře A mužstva 
posílil Tomáš Rožnovský.  

Na bilancování je příliš brzo, ale vstup do soutěže se smiřickým fotbalistům vydařil – stejně jako 
se vydařila i letní příprava s cílem zvýšit kondici hráčů. Dva ze tří gólů při vstupu do soutěže 
zařídil Lukáš Bohatý. Že by nový kanonýr?  

Dorostenecké mužstvo vybojovalo postup do krajské soutěže. Dorostencům posíleným o bývalé 
starší žáky vstup do soutěže nevyšel. Uvidíme co nyní trenér Ladislav Černý naordinuje svým 
svěřencům.  

Mužstvo starších žáků vedené trenérskou dvojicí Martin Černý – Michal Středa vstoupilo do bojů 
na konci srpna, tak jako mladší žáci vedení dvojicí Radek Urgela – Petr Krejčí s asistentem 
p. Jechem, vedoucím mužstva je p. Koldinský.  

Během léta zorganizovali smiřičtí fotbalisté v areálu stadionu za hojného zájmu fanoušků 
i ostatních smiřických obyvatel dvě zábavy (hudba Jirka Finek).  

Smiřičtí fotbalisté také spolupořádali se Sdružením nezávislých kandidátů Volba pro Smiřice (lídr 
JUDr. Pavel Rousek) sbírku na pomoc občanům postiženým katastrofální povodní. Veltruští 
občané uvítali smiřickou pomoc a poděkování patří všem, kteří přispěli.  

Poděkování patří také všem dobrovolným trenérům a vedoucím mužstev, pomocníkům na 
stadionu, členům výboru (zvláště L. Obstovi a M. Černému), pořadatelům při fotbalových 
utkáních, správci stadionu a dalším, kteří se podílejí na práci pro smiřický fotbal.  

Nový nábor: Přihlaste svoje děti na fotbal, přihlaste chlapce do přípravky (ročník 1992 a mladší), 
kterou povede Radek Müller, kontaktní mobil je 607 967 409. Členský roční příspěvek je nadále 
nezměněn, a to pouze 400 Kč (v Hradci Králové se často platí až 1 500 Kč).  

Roman Haman, předseda SK Smiřice  

  

 

Pamětníci 2002  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Již tradičně se opět spolu utkali starší hráči tenisu  

V sobotu 7. září se na tenisových kurtech místní TJ sešlo 23 bývalých hráčů tenisového oddílu, 
aby se utkali na 26. ročníku Pamětníků, tj. hráčů starších než 40 let. Za krásného slunečného 



počasí byla sehrána řada napínavých zápasů. Výsledky vzájemných utkání snad ani nebyly 
nejdůležitější, jednalo se totiž hlavně o tradiční společenskou událost.  

V kategorii nejmladších zvítězil V. Osladil před P. Rohlenou a P. Matuškou. V kategorii hráčů nad 
50 let porazil ve finále J. Ducháček J. Finka a třetí místo vybojoval K. Hradecký. V kategorii  
nejstarších – hráčů nad 60 let – vybojoval vítězství J. Filip před V. Prokopem a VI. Šubrtem. 
Ze zdravotních důvodů letos už pouze povzbuzovali B. Šmejda, Zd. Runkas a J. Čeněk.  

Po sportovní části následovala rovněž velmi zdařilá část společenská.  

Již dnes bych chtěl pozvat všechny příznivce sportu na příští ročník Pamětníků 2003, který by měl 
být rozšířen i o kategorii žen.   

Ing. Milan Plšek, předseda TJ Sokol  

 

 

Dům dětí a mládeže 

Vážení rodiče, chcete mít jistotu, co dělají vaše děti ve volné, čase? 
Milí žáci, chcete se něco nového naučit, pobavit se a nebo si něco zahrát? 

 

NAŠE NABÍDKA ZÁJMOVÝCH KROUŽKŮ PRO ŠKOLNÍ ROK 2002/2003  

Rybářský kroužek (od 1. třídy)  
vedoucí: p. Miroslav Charousek  
schůzka:  každý čtvrtek od 15.00 do 16.00 hod. v DDM  
Mladí rybáři, neváhejte! Naučíte se poznávat ryby a zdokonalíte se v jejich chytání. Dozvíte se vše 
potřebné o rybaření. Kroužek se koná ve spolupráci se smiřickou organizací Rybářského svazu 
a bude zakončen zkouškami a obdržením rybářského lístku.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve čtvrtek 10. 10. 2002  
 
 

Hasičský kroužek (od 1. třídy)  
vedoucí:  p. Zdeněk Kouba a p. Tomáš Motyčka  
schůzka:  každý čtvrtek od 16.30 do 18.00 hod. v hasičské zbrojnici  
Ve spolupráci se smiřickým sdružením dobrovolných hasičů nabízíme nový kroužek pro dívky 
i chlapce! Seznámíte se s hasičskou technikou, naučíte se ji ovládat a ti nejlepší budou moci 
ukázat své umění při hasičských závodech.  
Cena:  300,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve čtvrtek 3. 10. 2002  
  

Pohybový kroužek (od 1. třídy)  
vedoucí:  pí Ivana Špryňarová  
schůzka:  každou středu od 15.00 do 16.00 hodin v tělocvičně ZŠ  
Zváni jsou všichni, kteří mají rádi pohyb. Na programu budou tradiční i netradiční cvičení, cvičení 
na nářadí, zajímavé soutěže a hry, cvičení s míčem apod.  
Cena: 400,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
 

Společenský tanec (od 1. třídy)  
vedoucí:  pí Ivana Špryňarová  
schůzka:  každou středu od 16.00 do 17.00 hodin v tělocvičně ZŠ  



Děti se naučí základy latinsko-amerických a standardních tanců, také si vyzkouší nácvik tancování 
v tanečních formacích. Ti nejlepší se pak mohou předvést svým nejbližším na vystoupeních 
a přehlídkách. Chlapci, nebojte se přihlásit!  
Cena: 400,– Kč za celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
 

Léčivá píšťalka (od 1. třídy)  
vedoucí:  pí Zdeňka Krtková  
schůzka:  každou středu: začátečníci od 15.15 do 16.15 hodin v DDM  
     pokročilí od 16.15 do 17.15 hodin v DDM  
Veselé pískání – zdravé dýchání! Děti se naučí hrát na zobcovou flétnu. Jedná se o zdravé 
muzicírování pro pokročilé i pro úplné začátečníky! Hra dětem pomůže při dýchacích potížích 
a zároveň je naučí spoustu pěkných písniček a lásce k hudbě. Do kroužku mohou samozřejmě 
chodit i úplně zdravé děti se zájmem o hudbu.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
       v 15.15 hodin pro všechny přihlášené!  
 

Keramika (od 2. třídy)  
vedoucí:  pí Jarmila Stoklásková  
schůzka:  1x za 14 dní (lichý týden) ve středu od 13.30 do 16.30 hodin v DDM  
Kroužek je určen těm, kteří chtějí rozvíjet svou tvořivost a fantazii v keramické dílně. Děti se 
naučí pracovat s keramickou hlínou a vyrábět keramické předměty. S nejzdařilejšími výrobky se 
mohou pochlubit na veřejných výstavkách a nakonec si je odnesou domů!  
Cena:  300,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 9. 10. 2002  
 

Výtvarné a pracovní činnosti  (od 3. do 5. třídy)  
vedoucí:  pí Šárka Pořízová  
schůzka:  každou středu od 13.00 do 14.30 hod. ve třídě 3. A v ZŠ  
Přihlásit se mohou všichni se zájmem o kreslení a malování, o nové výtvarné techniky, své 
dovednosti si vyzkouší na celé škále zajímavých pracovních činností, práci s textilem apod. Své 
výrobky mohou děti vystavovat a nakonec si je i ponechat!  
Cena:  300,– Kč      1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
 

Dívčí klub (od 5.třídy)  
vedoucí:  sl. Květa Richtermocová  
schůzka:  každý pátek od 13.30 do 16.00 hodin v DDM  
Nový zájmový kroužek pro šikovné dívky! Můžete se pod dohledem odborníka v tomto oboru 
naučit batikování, drhání, pletení, háčkování a šití oděvů. Vedoucí kroužku je absolventkou 
střední výtvarné školy a Univerzity v Hradci Králové – obor textilní tvorba.    
Cena:  300,– Kč      1. schůzka: v pátek 4. 10. 2002  
 

Dámský klub (pro dívky od 15 let a ženy)  
vedoucí:  sl. Květa Richtermocová 
schůzka:   každý pátek od 16.30 do 19.00 hodin v DDM 
Stejná nabídka – opět batikování, drhání, pletení, háčkování a šití oděvů – tentokráte pro dívky 
od 15 let a pro ženy. Vedoucí kroužkuje absolventkou střední výtvarné školy a Univerzity v Hradci 
Králové – obor textilní tvorba.  
Cena:  500,– Kč      1. schůzka: v pátek 4. 10. 2002  
 

 



Divadelní kroužek „Paraplíčko“ (od 1. třídy)  
vedoucí: pí Jaroslava Kozová  
schůzka:   každé úterý od 16.00 do 17.00 hodin v mateřské školce  
Děti se naučí správnému přednesu, pohybu na jevišti a procvičí si paměť při učení novým 
divadelním rolím. Jejich boj s trémou a herecké umění bude moci smiřická veřejnost shlédnout 
při pravidelných veřejných vystoupeních.  
Cena:  300,– Kč      1. schůzka:  v úterý 1. 10. 2002  
 

Kytara (od 5. třídy)  
vedoucí:  pí Jana Zapadlová  
schůzka:  každou středu od 15.15 do 16.15 hodin ve školní družině  
Druhým rokem pokračuje tento kroužek pro ty, kteří se chtějí naučit hrát jednoduché akordy 
a umět zahrát bez not krásné písničky k táborovému ohni. Zveme všechny, kterým učaroval tak 
nádherný hudební nástroj – kytara!  
Cena:  300, – Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
 

Volejbal (od 6. třídy)  
vedoucí:  p. Petr Krejčí  
schůzka: každé úterý od 15.00 do 17.00 hodin v tělocvičně ZŠ  
Jsou vítáni všichni, kteří mají chuť si pravidelně zahrát volejbal a zdokonalit se v tomto 
nádherném sportu. Vyvrcholením bývá účast v turnaji základních škol o přeborníka našeho 
okresu. Kroužek je pro dívky i chlapce!  
Cena:  400, – Kč na celý rok     1. schůzka: v úterý 1. 10. 2002  
 

Vybíjená (pro chlapce od 4. do 6. třídy)  
vedoucí:  p. Petr Krejčí  
schůzka:  1x za 14 dní (lichý týden) od 13.00 do 15.00 hod. v tělocvičně ZŠ  
Kroužek je určen všem zájemcům – dívkám i chlapcům – kteří si chtějí zahrát tuto oblíbenou 
míčovou hru jako vhodnou průpravu na náročnější míčové sporty – volejbal, basketbal nebo 
házenou. Rádi přivítáme všechny zájemce s chutí do hry!  
Cena:  300, – Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 11. 10. 2002  
 

Badminton  (od 4. třídy)  
vedoucí:  p. Aleš Šob  
schůzka:  každý pátek od 17.00 do 18.00 hodin v tělocvičně ZŠ  
Tento kroužek potěší všechny zájemce, kteří si chtěj í zahrát pravidelně badminton. Za rok se děti 
zdokonalí ve hře, v pohybových dovednostech a třeba se stanou i přeborníkem školy 
v dlouhodobém turnaji!  
Cena:  400,– Kč za celý rok     1. schůzka: v pátek 6. 10. 2002  
 

Stolní tenis (od 4. třídy)  
vedoucí:  p. Petr Krejčí  
schůzka:   každé pondělí od 16.30 do 18.00 hodin v tělocvičně ZŠ  
Pro zájemce se otvírá po dlouhé době opět kroužek stolního tenisu. Můžete se pravidelným 
tréninkem zdokonalit v tomto atraktivním sportu a i reprezentovat školu v okresních turnajích. 
Přihlásit se mohou také ti, kteří si chtějí zahrát jen pro zábavu a potěšení.  
Cena: 400, – Kč za celý rok      1. schůzka: v pondělí 30. 9. 2002  
 
 

 



Kalanetika (pro dívky od 15 let a ženy)  
vedoucí:  pí Lenka Rybová  
schůzka:  každou středu od 20.00 do 21.00 hodin  
Na cvičení jsou srdečně zvány všechny dívky a ženy, které nechtějí strávit středeční večer 
u televize. Poplatek vybírá pí Rybová před každým cvičením v tělocvičně, můžete se tedy 
zúčastňovat cvičení i nepravidelně. Z tohoto důvodu přihlášku na kalanetiku nemusíte vyplňovat!  
Cena: 25,– Kč za každé cvičení    1. schůzka: proběhla již 11. 9. 2002  
 

Střelecký kroužek (pro 8. a 9. třídu)  
vedoucí:  p. Petr Krejčí  
schůzka:  každé pondělí od 14.00 do 15.30 hodin na střelnici  
Přidejte se k těm, kteří již loni navštěvovali tento po dlouhé době opět otevřený kroužek, 
zaměřený na střelbu ze vzduchovky. Také budete mít možnost předvést své umění i na 
střeleckých soutěžích, které DDM organizuje.  
Cena: 300,–  Kč na celý rok     1. schůzka: v pondělí 30. 9. 2002  
 

Dopravní kroužek (od 5. do 8. třídy)  
vedoucí:  p. Aleš Šob  
schůzka:  5.–6. třída: pondělí od 14.00 do 16.30 hod. nebo pátek od 13.00 do 15.30 hodin 
  7.–8. třída: každý pátek od 15.30 do 17.00 hodin  
Děti budou znát dopravní značky, naučí se řešit dopravní situace na křižovatkách, zvládnou 
i základy první pomoci a budou se umět bezpečně pohybovat na jízdním kole v provozu na 
pozemních komunikacích. Nejlepší mohou přivézt medaile z mezinár. soutěží, jako se to povedlo 
našemu družstvu v roce 2001 v Chorvatsku.  
Cena: 400,– Kč na celý rok   1. schůzka:  
     5.–6. třída: v pondělí 7. 10. 2002 nebo v pátek 4. 10. 2002  
     7.–8. třída: v pátek 4. 10. 2002  
  

Německý jazyk  (pro 1. a 4. třídu)  
vedoucí:  pí Eliška Michálková  
schůzka:  každé pondělí od 13.30 do 14.15 hodin v ZŠ  
Dětem se nabízí možnost začít s německým jazykem dříve než ve škole. Skvělá příležitost 
přípravy pro ty, které chtějí jejich rodiče přihlásit na povinnou výuku němčiny od 4. třídy ZŠ.  
Cena: 500,– Kč na celý rok     1. schůzka:  pondělí 30. 9. 2002  
  

Anglický jazyk  (pro 2. třídu)  
vedoucí:  pí Alena Pozanová  
schůzka:  každé pondělí od 13.30 do 14.15 hodin v učebně anglického jazyka ZŠ  
Děti se naučí základní slovíčka a obraty z anglického jazyka. Využijte možnost připravit zábavnou 
formou děti na povinnou výuku anglického jazyka, která začíná ve škole od 4. třídy!  
Cena: 500,– Kč na celý rok     1. schůzka:  pondělí 30. 9. 2002  
 

Anglický jazyk  (pro 3. třídu)  
vedoucí:  pí Ivana Kudrnáčová  
schůzka:  každé pondělí od 12.45 do 13.30 hodin v učebně anglického jazyka ZŠ  
Tento kroužek plynule navazuje na výuku dětí ve 2. třídách a děti dále rozvíjejí své vědomosti 
z anglického jazyka. Naučí se základy angličtiny a bez potíží zvládnou povinnou výuku ve 4. třídě 
ZŠ.  
Cena: 500,– Kč na celý rok     1. schůzka:  pondělí 30. 9. 2002  



Anglický jazyk (pro dospělé)  
vedoucí:  pí Radmila Dolanská  
schůzka:  pokročilí: každou středu od 17.00 do 18.30 hodin v DDM  
  mírně pokročilí: každou středu od 18.30 do 20.00 hodin  
Angličtina pro dospělé bude rozdělena na 2 skupiny: mírně pokročilí a pokročilí. Přihlásit se může 
každý, kdo se chce v anglickém jazyce zdokonalit, prohloubit si své znalosti nebo se začít učit 
úplně od začátku. Chce to jen odvahu a pak vydržet!  
Cena: 800,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002  
 

Obsluha počítače a Windows (pro začátečníky od 3. třídy)  
vedoucí:  pí Ivana Urbanová  
schůzka:  1. skupina: každé pondělí od 13.00 do 14.00 hodin v DDM    
  2. skupina: každé pondělí od 14.00 do 15.00 hodin v DDM  
Kroužek je max. pro 6 dětí ve dvou skupinách. Ty se seznámí s těmito základními tématy: popis 
základních částí hardware, popis klávesnice, popis systému plocha, systém nápovědy, funkce 
ikon; práce ve WordPadu apod. Naučí se ovládat počítač, spouštět aplikace, pracovat se složkami 
a nastavovat uživatelský systém.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka:  pondělí 30. 9. 2002 
 

Obsluha počítače a Windows  (pro pokročilé od 3. třídy)  
vedoucí:  p. Ivan Vokřál  
schůzka:  1. skupina: každou středu od 15.00 do 16.00 hodin v DDM  
  2. skupina: každou středu od 16.00 do 17.00 hodin v DDM  
Kroužek je opět pro max. 6 dětí ve dvou skupinách. Nejdříve si žáci zopakují a zdokonalí své 
znalosti a vědomosti v práci s osobním počítačem a Windows a pak se seznámí s MS Word a MS 
Excel. Žáci se naučí vytvářet dokumenty, např. ve formě dopisů, vizitek a prací, které mohou 
obsahovat tabulky a obrázky, tisknout dokumenty.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka: ve středu 2. 10. 2002 
  

Počítačové hry (od 2. třídy)  
vedoucí:  pí Ivana Urbanová  
schůzka:  1. skupina: každý pátek od 13.00 do 14.00 hodin v DDM  
  2. skupina: každý pátek od 14.00 do 15.00 hodin v DDM  
Tento kroužek mohou navštěvovat ti, kteří se nechtějí s počítačem učit, ale jen se pobavit 
u rozmanitých her. K dispozici je i playstation. Děti budou rozděleny do dvou skupin po šesti. Na 
čas se můžete ponořit do nekonečného světa neuvěřitelných scén a bytostí.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka: v pátek 4. 10. 2002  
 

Internet (od 5. třídy)  
vedoucí:  pí Ivana Urbanová  
schůzka:  každé pondělí od 15.00 do 16.00 hodin v DDM  
Žáci budou moci vyhledávat v síti Internetu informace podle vlastní potřeby. Seznámíte se 
se zajímavými stránkami a vybudujete internetový adresář. Kroužek je maximálně pro 6 žáků.  
Cena: 300,– Kč na celý rok     1. schůzka: v pondělí 30. 9. 2002  

Naše adresa: DDM, U Stadionu 15, 50303 Smiřice, tel.: 495422816  

Aleš Šob 604-954153   Ivana Urbanová 604-629920   Petr Krejčí 604-655437  

 



Mezinárodní spolupráce pokračuje  

Čtenáři už byli ve Zpravodaji několikrát informováni o zahájené spolupráci Smiřic s polským 
městem Boguszów-Gorce. Ke spolupráci s těmito dvěma městy je zapojeno i sdružení několika 
sídel z Francie pod označením E. P. C. I. Piennes nedaleko Nancy. Nejdříve byla podepsána 
smlouva o této spolupráci s polským městem a postupně se plní. Na základě této smlouvy se 
uskutečnilo v Boguszów-Gorce 17. května 2001 setkání kulturních pracovníků na Mezinárodním 
fóru kultury „Pryzmat 2001“.  

V rámci uvedené spolupráce se uskutečnilo setkání tentokrát ve Francii v městečku Piennes. Ze 
Smiřic se ve dnech 16. až 21. září 2002 zúčastnil starosta p. Jiří Heřman a místostarosta 
p. ing. Milan Plšek. Na tuto cestu byli pozváni starostou a zastupiteli družebního polského města 
Boguszów-Gorce. Cílem návštěvy ve Francii bylo podepsání trojstranné smlouvy o družební 
spolupráci mezi uvedenými třemi městy.  

Podepsané smlouvy o spolupráci by měly našemu městu umožnit získání finančních prostředků 
ze zdrojů EU. Při vyřizování žádostí o finanční pomoc jsou lépe hodnoceny a přijímány ty 
projekty, které jsou uplatňovány v rámci družební spolupráce míst dřívějšího východního bloku 
nebo spolupráce se zeměmi, které jsou členy EU.  

Při tomto zájezdu navštívili smiřičtí zástupci kromě města Piennes i město Nancy a Luxemburg 
a získali při tom řadu zajímavých poznatků.  

 

Proč později?  

Zpravodaj vychází opět o týden později. Zasedání městského zastupitelstva bylo pro vážné 
důvody o týden posunuto. Aby mohly být ve Zpravodaji uveřejněny výsledky jednání městské 
rady i městského zastupitelstva (mimochodem, je to poslední zasedání současného 
zastupitelstva před komunálními volbami), byl termín vydání Zpravodaje také posunut. Pokud 
chcete uveřejnit ve Zpravodaji svůj příspěvek, je třeba dodržet termín uzávěrky – příští bude do 
30. listopadu 2002.  

 

 Děti ze Smiřic a Rodova  
 narozené v období od června do srpna 2002: 

 

červen  Lukáš Suchánek     Jana Šumichrastová  
  Daniel Šedivý      Nikol Machatá  
  Ondřej Koleník     Jan Sladký  
  Josef Kleandr      Josef Uhlíř  

červenec  Michaela Davidová       srpen Daniel Lakatos  
        Tomáš Spurný  
        Libor Lžíčař  



Údaje ve společenské kronice mohou být uváděny až tehdy, když přijde z Okresního úřadu 
v Hradci Králové hlášení změn. Hlášení přichází často opožděně. S ohledem na ochranu osobních 
dat nelze uvádět další podrobnosti.  

 

     

 

  

      jubilantům ze Smiřic a Rodova, 

    kteří se v uplynulém období dožili významných životních jubileí:  
 

červen   Dušková Anna     červenec  Povolná Marie 
  Čertner Oldřich      Fikselová Anna 
  Škvrnová Marie  
  Tošovská Jindřiška  

srpen  Kloubcová Marie  
  Svatoňová Marie  
  Hampl Jiří  

K blíže neurčeným – ale významným – narozeninám přejeme uvedeným spoluobčanům vše 
nejlepší a do dalších let hodně zdraví a životní pohody.  

  

 

 

Sňatky   
uzavřené v obřadní síni Městského úřadu ve Smiřicích  

od června do srpna 2002:  

  

Svatební obřady v obřadní síni Městského úřadu ve Smiřicích: 

Červen  2 svatby – z matričního obvodu Smiřice  
  2 svatby – z jiného matričního obvodu, 1 svatba byla s cizincem 

Srpen   4 svatby – z matričního obvodu Smiřice – 1 svatba byla s cizincem  
  3 svatby – z jiného matričního obvodu, 1 svatba byla s cizincem  

Svatební obřad v kostele Zjevení Páně ve Smiřicích:  

Srpen   1 svatba – z matričního obvodu Smiřice  

Novomanželé M. V. a I. V. vyjádřili svou spokojenost s oddáváním ve smiřickém kostele 
celostránkovým dopisem, z něhož vyjímáme:  



„Přijměte, prosím, náš dík jako projev vděku za 
hluboký estetický a citový zážitek, jenž zanechal 
nesmazatelnou stopu nálady slavnostního 
okamžiku v srdcích nás dvou snoubenců a rovněž 
se také zapsal do paměti všech přítomných 
tomuto obřadu.  

Ať je tento vzkaz vděčnosti pohlazením na duši 
 i vám všem, kteří jste se podíleli na tom, že 
vysněný sen jedné dvojice se stal vaší zásluhou 
skutečnou pohádkou.  

Vážíme si vaší snahy a jsme si vědomi mnoha 
starostí s nejednoduchými přípravami, jež 
předcházely tomuto netradičnímu svatebnímu 
obřadu.  

Jsme rádi, že stejně jako dvojice vstupující do 
neznámého stavu manželského, i vy jste neváhali 
učinit krok do neznáma – tj. zorganizovat se 
všemi právními náležitostmi a na vysoké úrovni 
důstojnosti pro nás i pro vás první svatbu ve 
smiřické kapli.“  
 

 

   

  

  
  

 ve Smiřicích a v Rodově  

 v období od 21. května do 13. srpna 2002:  
  

Knittelová Marie  rok narození:  1917        zemřeli:  21. 5. 2002 
Malík Rudolf     1913   11. 6. 2002 
Hniková Milada    1922   17. 6. 2002 
Urbanová Lenka    1963   24. 6. 2002 
Dušek Jiří     1941   25. 6. 2002  
Volejník Jan     1920     5. 7. 2002 
Jančiga Jaroslav    1957   13. 7. 2002  
 

Stanislava Klimešová, matrikářka 

 

Co s čistotou ovzduší u nás ve Smiřicích?  

V letošním roce vyšel nový zákon o ovzduší č. 86/2002. Tento zákon umožňuje obcím vydat 
vyhlášku obce, jíž může stanovit pravidla pálení na otevřených ohništích a zakázat pálení méně 
kvalitních paliv s vyšším obsahem síry.  



MR projednala tuto záležitost při svém jednání a rozhodla prozatím žádnou omezující vyhlášku 
nevydávat, pokud se občané budou chovat rozumně a budou pálit na ohni věci běžně spalitelné 
jako je papír, dřevo, listí a to tak, aby zbytečně neobtěžovali kouřem ostatní své spoluobčany. 
Bude záležet na odpovědném jednání občanů, zda nebude nutno vydat vyhlášku, omezující 
jakékoliv pálení odpadu!   

Považujeme za samozřejmé, že všichni vědí, že pálení plastů, polystyrenu, PVC, lino, 
kabelů, pneumatik a chemikálií je zdraví škodlivé. Při jejich hoření se do ovzduší uvolňují 
karcinogenní, teratogenní a mutagenní látky. Vyjmenované materiály proto nepalte, 
neodkládejte je ani na různé černé skládky (do příkopů apod.), ale odložte je na určená 
místa.  

Odbor správní a životního prostředí, Marcela Mrákotová  

 

 

Hasiči oslavovali 120. výročí svého vzniku  

Dne 21. června 2002 se v prostoru před základní školou uskutečnila oslava 120. výročí založení 
hasičského sboru ve Smiřicích.  

Nejspokojenější byly asi děti, pro které byly připraveny soutěže a zároveň malé, ale sladké 
odměny. Na ohništi si mohly opéci párky. Největší atrakcí však zcela určitě byla projížďka na naší 
historické ruční stříkačce, tažené koňským spřežením. Zde byla neustálá fronta malých zájemců 
dychtících po tomto atraktivním svezení.  

Nezapomněli jsme ani na dospělé návštěvníky. Byly připraveny dva stánky s tekutým 
občerstvením a kdo měl chuť, mohl si zakoupit porci roštěného prasátka. Kdo ochutnal, jistě 
potvrdil, že bylo opravdu výborné.  

Na odpoledne byla připravena ukázka záchranářů z Třebechovic. Tito hasiči předvedli vyproštění 
dvou zraněných mužů v bezvědomí, kteří byli uzavřeni ve vraku havarovaného automobilu.  

Ukázka působila velmi věrohodně. Třebechovičtí přijeli jako ke skutečné nehodě se zásahovým 
vozidlem s blikajícími majáčky a se zapnutou sirénou. Po příjezdu okamžitě zahájili záchrannou 
akci. Hydraulickými nůžkami přestřihli sloupky karoserie a odtrhli střechu automobilu. Potom 
vytáhli oba muže, kteří představovali zraněné. Dále třebechovičtí záchranáři předvedli i jiné 
nástroje, které při automobilových haváriích jsou často potřebné pro záchranu lidských životů. 
Uvedená ukázka se uskutečnila díky p. Janu Zápařkovi, který pro tuto příležitost zapůjčil 
automobilový vrak – patří mu za to náš dík.  

  

Stařičká ruční stříkačka s koňským 
spřežením byla stále obsazena dětmi  

Po této vážné části programu pokračovala 
zábavná část programu, kdy přítomné bavila 
hudba. Chřestýš band hrál skutečně pro 
všechny, protože jeho repertoár byl velmi 
široký. Věřím, že občané, kteří přišli na tuto 
akci, byli spokojeni.  

O sobotách 5. a 13. července jsme jeli do 
školy v přírodě v Borovničce. Zde jsme 



dětem předvedli malou ukázku naší práce a hasičské techniky. Pravděpodobně za odměnu 
většinu členů sboru hodily děti i ve výjezdovém oděvu do bazénu s vodou. Smíchu bylo dost 
a všem se nám to líbilo.  

Prostřednictvím Zpravodaje musím poděkovat MěÚ (hlavně panu starostovi Heřmanovi), který 
nám pomohl nejen organizačně, ale i finančně.  

Za SDH Smiřice Vladimír Klimeš 

 

 

I v Hubílese hasiči oslavovali  

První dochovaná zmínka o nedaleké vsi Hubíles pochází z roku 1495. V současné době má obec 
54 domů a téměř 200 obyvatel. V sobotu 14. září 2002 prožívala obec Hubíles několik 
slavnostních okamžiků najednou: Místní Sbor dobrovolných hasičů totiž slavil 70. výročí svého 
vzniku, při této příležitosti byl vysvěcen na zdejší zvoničce sv. Floriana nový zvon a zároveň se 
v obci při těchto oslavách konal vůbec první sjezd rodáků.  

V roce 1942 nacisté odvezli z obecní zvoničky zvon na roztavení do Velkoněmecké říše. Od té 
doby zdejší zvonička sv. Floriana zela prázdnotou. Obec proto objednala odlití nového zvonu. 
Měděný 40kilogramový zvon o průměru 30 centimetrů, laděný v tónině G, odlila hradecká firma 
Kovolita. Vrcholem oslav bylo vysvěcení tohoto nového zvonu na zvoničce sv. Floriana 
(sv. Florián je patronem všech hasičů). Zvon vysvětil generální vikář královéhradecké diecéze 
Církve římskokatolické msgre Josef Socha. Uvedl, že zvon by měl rozeznít všechna srdce 
k vzájemné lásce, toleranci a úctě. Naskýtá se otázka – podaří se i u nás ve Smiřicích vrátit na věž 
kostela zrekvírované (zabavené) zvony?  

Hubíleský Sbor dobrovolných hasičů ve stejný den oslavil sedmdesáté výročí svého založení. Sbor 
má v současné době 22 členů a nejstarším členem a zároveň velitelem je stále čilý 78letý pan 
Václav Novák. Obě slavnosti doplnil sjezd rodáků, jehož součástí byl průvod rodák a občanů obcí.  

  

 

P o z d r a v  č t e n á ř ů m  S m i ř i c  a  H o l o h l a v  a ž  z  U S A  
 

Vážení čtenáři, stává se mi, že na články ve Zpravodaji reagují lidé nejen ze Smiřic a Holohlav, ale 
i z okolí – z Černožic, z Vlkova, ze Smržova, ze Skalice, z Habřiny, z Černilova – i z Hradce, 
Jaroměře i z Prahy. Snad už mě to ani tak moc nepřekvapuje. O to víc jsem byl velmi a mile 
překvapen, když se na články ve Zpravodaji ozval pan Petr Soukup až z Los Angeles z Kalifornie 
v USA. Uznejte sami, není to pozoruhodné?  

Protože si na pana Petra Soukupa jistě dosti Smiřičáků (i Holohlaváků) vzpomene (spolužáci, 
sousedé), a protože ve svém mailu posílá občanům do Smiřic a Holohlav pozdrav, dovolte, abych 
vás s jeho mailem prostřednictvím Zpravodaje seznámil. Pokud měl obavy, že si nepamatuje číslo 
domu a že jeho čeština není dost dobrá, pak je možno doplnit, že po těch letech jeho pobytu 
v daleké cizině si na svou domovinu stále ještě velmi rád vzpomíná:  

Od:   SoukupPeter@aol.com <SoukupPeter@aol.com> 
Komu:   m.volak169@tiscali.cz <m.volak169@tiscali.cz> 
Předmět:  pozdrav do Smiric z Los Angeles, Kalifornie 



Datum:  16. července 2002 6:35  
 

Vážený pane Volák, s velikým zájmem jsem si přečetl různé příspěvky z Vašeho Zpravodaje –
děláte to velice dobře. Při čtení se ve mně znovu probudily vzpomínky na Smiřice. Byl jsem totiž – 
a možná že ještě jsem – Smiřičákem (když jsem si před lety žádal o český pas, uvedl jsem jako 
moje bydliště Smiřice, Hradecká ulice č.p. 171 – je to už hodně let a nevím, zda to číslo je 
správně). Uvedená ulice se dříve jmenovala Rašínova a můj dědeček a babička tam měli 
hospůdku, která se jmenovala „U Valterů“.    

Velmi mě upoutal ve Zpravodaji článek o panu učiteli Zahálkovi, který mě učil češtinu a tělocvik – 
dokonce jsem si zapamatoval i tu přezdívku „Capl“, kterou mu tehdy nějaký ten nezbeda dal.  

Před pár lety jsem si zde v Kalifornii zavzpomínal na Smiřice s významným smiřickým občanem 
panem Luďkem Munzarem, který jako mladý muž také chodíval do naší hospody pro pivo se 
dvěma půllitry v drátěném košíku.  

Zase se těším, že budu mít v brzké době možnost navštívit Smiřice a projít se kolem Labe 
a zastavit se ve Dvoraně na jedno pivo a zavzpomínat si na časy minulé.  

Pozdravuji všechny občany ze Smiřic a z Holohlav, kde jsem také nějakou dobu bydlel a chodil do 
tamní školy. Promiňte mou češtinu, již jsem dost zapomněl – žiji zde v Severní Americe – nejdříve 
22 let v Kanadě a nyní 12 let v Kalifornii.  

Je to ale krásné, že prostřednictvím těchto moderních mašinek (myslím pomocí počítačů) se svět 
tak zmenšil.  

Los Angeles, Kalifornie, USA – 16. července 2002 – mail SoukupPeter@aol.com 

S pozdravem Peter (Petr) Soukup  

 

  

Při příležitosti uveřejnění tohoto mailu jsem si ještě uvědomil, že v Černožickém zpravodaji vyšlo 
již několik velmi pěkných článků o pobytu mladých lidí v cizině (USA, Velká Británie). Určitě i ze 
Smiřic dosti mladých lidí navštívilo jako cestovatelé, studenti, au pair v rodinách apod. bližší nebo 
vzdálenější země. Podělte se se čtenáři Zpravodaje o své zážitky z cest (včetně fotografií) – 
nebude to žádné chlubení, ale ukázka, kam až se dnes mohou odvážnější mladí lidé dostat. 
Můžete o tom napsat sami, nebo by mohl být uveřejněn rozhovor o vaší cestě.  

Přihlaste se.   

(mv)  

  

Chraňte se před podvodníky  

Různí výtečníci nabízejí prodej většinou velmi nekvalitního zboží, které často navíc značně 
předražují. Co je horší, v mnoha případech takoví „obchodníci“ důvěřivé občany (bývají to hlavně 
staří lidé) okradou. Nabízejí i různé služby, počínaje broušením nožů, nůžek, obstarávání různých 
záležitostí. Stává se i to, že přijdou do bytu s oznámením, že jste vyhráli věcnou nebo i peněžitou 
výhru – a hned chtějí nějakou zálohu na cokoliv. Bohužel je těchto případů stále více.  

Podobné návštěvníky raději ani nepouštějte do bytu, zapamatujte si jejich podobu a případně si 
poznamenejte i značku jejich auta. Nejlepší by bylo zavolat policii.  



Co se můžeme dovědět z výsledků sčítání lidu  

Městem s nejvyšším podílem obyvatel hlásících se k české národnosti je v královéhradeckém 
okrese Nový Bydžov. Vyplývá to z definitivních výsledků loňského sčítání lidu, domů a bytů, které 
uveřejnil Český statistický úřad. Naopak největší podíl osob, které ve sčítacích dotaznících uvedly 
jinou než českou národnost, žije ve Smiřicích. Z více než 97 tisíc obyvatel Hradce Králové se jich 
k české národnosti přihlásilo 95, v Novém Bydžově to bylo 96, Třebechovicích pod Orebem 95,7, 
Chlumci nad Cidlinou 96, Nechanicích 96,5 a ve Smiřicích pouze 93,2 procenta.  

Největší národnostní menšinou na Hradecku jsou Slováci, kteří mají po Češích největší zastoupení 
ve všech městech okresu. Nejvýraznější to je ve Smiřicích, kde z 3 145 obyvatel uvedlo 
slovenskou národnost 115 osob, tedy 3,7 procenta. Překvapivě málo lidí zaškrtlo ve sčítacích 
arších romskou národnost. V Hradci to bylo pouze 76 jedinců, což je 0,1 procenta, v Novém 
Bydžově, Chlumci a Smiřicích tvoří jejich podíl na počtu obyvatel 0,2 procenta a v Třebechovicích 
0,3 procenta. V Nechanicích se Romem necítil nikdo z 2 195 zde žijících osob. Poměrně silnou 
menšinu tvoří Ukrajinci, jichž se při sčítání ke své národnosti přihlásilo v Hradci Králové 211, 
Novém Bydžově 12, Třebechovicích 11, Nechanicích 8 a v Chlumci dva.  

 

Nejrozsáhlejším okresem je Trutnov  

Podle údajů Krajské reprezentace českého statistického úřadu v Hradci Králové k 31. prosinci 
2001 je nejrozsáhlejším regionem Královéhradeckého kraje okres Trutnov s celkovou výměrou 
114 675 hektarů.  

Okres Hradec Králové má celkovou výměru 87 544 hektarů – zemědělské půdy je 62 295 ha, 
z toho orná půda 52 221 ha, nezemědělská půda 25 253 ha, z toho lesní pozemky 14 267 ha. 
Nejníže položený bod je 202 m n. m. (tok Labe u Pardubic), nejvyšší bod 334 m (Chlum). Smiřice 
mají nadmořskou výšku přibližně 240 m n. m. a nedaleká Prašivka u Chloumku má vrchol 
301 m n. m.  

 

Co najdete v příštím čísle Zpravodaje?  

Výsledky smiřických a holohlavských voleb,  
možná jména nových starostů,  
určitě složení městského (ve Smiřicích) a obecního (v Holohlavech) zastupitelstva,  
pro milovníky historie se zase najde něco zajímavého.  

 

 

ZPRAVODAJ Smiřic, Rodova a Holohlav  

Vydává Městský úřad ve Smiřicích  
Odpovědný redaktor: Miroslav Volák  
Příspěvky i vzkazy zasílejte na adresu: Městské kulturní středisko ve Smiřicích  
Vychází nepravidelně jednou za čtvrtletí.  
Vytiskla: Tiskárna PASEKA Jaroměř, Havlíčkova 30  
Ve Smiřicích a Holohlavech předplatitelům donáška až do domu. Prodej v prodejnách tisku. 
Uzávěrka příštího čísla do 30. listopadu 2002  
Cena jednoho výtisku 8,– Kč. Předplatné na celý rok 28,– Kč.  
Náklad 560 výtisků.  


